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Program konferencie - 1. deň 

8:00 – 10:00 – registrácia
10:00 – 10:15 –  otvorenie konferencie – ing. Martin Havel, Ph.d.,  

predseda redakčnej rady, PRO-ENERGY magazín 

i. blok – ZMeny v slovenskej energetickej legislatíve
Motto:  „Aké sú skúsenosti z aplikácie nových zákonov o energetike a o regulácii 
sieťových odvetví po pol roku?“
10:15 – 11:45 – panelová diskusia
Moderátor: Mgr. Michal Hudec, CEO a analytik, energy analytics
Úvodná PreZentácia  –  jUdr. igor Zbojan, Ph.d., hlavný štátny radca, 

Ministerstvo hospodárstva SR
Panelisti: 

Mgr. rastislav Hanulák, partner, Capitol Legal Group
ing. richard růžička,  riaditeľ Odboru regulácie plynárenstva,  

Úrad pre reguláciu sieťových odvetví
Mgr. Martin sliva, projektový koordinátor, OKTE
ing. tomáš Šipoš, expert regulácie, Západoslovenská energetika
jUdr. igor Zbojan, Ph.d., hlavný štátny radca, Ministerstvo hospodárstva SR

11:45 – 12:15 – coffee break 

ii. blok – Ťažba, doPrava a dodávka roPy a ZeMnéHo PlynU
Motto:  „Aké sú výhľady dodávok plynu a ropy prostredníctvom súčasných a 
nových prepravných trás?“
12:15 – 13:45 – panelová diskusia
Moderátor:   ing. ján klepáč, MgbM, výkonný riaditeľ,  

Slovenský plynárenský a naftový zväz
Úvodná PreZentácia  –  ing. ján klepáč, MgbM, výkonný riaditeľ,  

Slovenský plynárenský a naftový zväz
Panelisti: 

Mgr. Peter kučera, obchodný riaditeľ, NAFTA
ing. richard růžička,  riaditeľ Odboru regulácie plynárenstva,  

Úrad pre reguláciu sieťových odvetví
ing. Milan sedláček, Ph.d., vedúci stratégie a regulácie, eustream
ing. aleš soukup, expert v rafinérskom priemysle

13:45 – 14:45 – prestávka na obed

iii. blok –  eMisné obcHodovanie a ekologické asPekty výroby 
elektriny a tePla

Motto:   „Akým smerom sa bude ubierať obchodovanie s emisnými kvótami?  
Ako sú teplárne pripravené na sprísňujúce sa emisné limity?“

14:45 – 16:15 – panelová diskusia
Moderátor: Mgr. Milena geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
Úvodná PreZentácia  –  ing. Miroslav Mikovec, Odbor monitorovania emisií  

a kvality ovzdušia, SHMÚ
Panelisti:

ing. Miroslav Mikovec,  Odbor monitorovania emisií a kvality ovzdušia,  
Slovenský hydrometeorologický ústav

ing. roman Molin, vedúci stratégie, Energetika Třinec
ing. Pavlína novotná, Msc., Carbon Sales Manager, Virtuse Energy
Prof. ing. Ľubomír Šooš, Ph.d.,  dekan Strojníckej fakulty, Slovenská technická 

univerzita

16:15–16:45 – coffee break 

iv. blok – koMUnálny energetický ManageMent  
Motto:   „Aké sú alebo majú byť vzťahy medzi obciami a energetikou?“
16:45 – 18:15 – panelová diskusia
Moderátor:  ing. stanislav janiš, konateľ, ENJA
Úvodná PreZentácia  – ing. stanislav janiš, konateľ, ENJA
Panelisti:

ing. ladislav gunčaga, expert regulácie, Západoslovenská energetika
ing. július jankovský, Ph.d.,  člen prezídia, Asociácia priemyselnej ekológie  

na Slovensku
ing. & ing. florian Margan, Ph.d.,  odpovedný zástupca,  

Holding Slovenské elektrárne
doc. ing. stanislav Mišák, Ph.d.,  Fakulta elektrotechniky a informatiky,  

Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava
ing. juraj vechter, Združenie slovenských spotrebiteľov

18:15 – zhodnotenie 1. dňa –  Mgr. Milena geussová,  
šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín

18:25 – záverečné slovo 1. dňa –  ing. Martin Havel, Phd., predseda redakčnej rady, 
PRO-ENERGY magazín

19:00 – spoločná večera a raut
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Program konferencie - 2. deň 

10:00 – odchod na exkursiu

v. blok – exkUrsia v aqUaParke gino Paradise beŠeňová 

Záver 2. dňa konferencie –  ing. Martin Havel, Ph.d.,  
predseda redakčnej rady, PRO-ENERGY magazín

12:45 – 14:00 – spoločný obed

i. blok 

Zmeny 
v slovenskej 
energetickej 

legislatíve
Motto: 

„Aké sú skúsenosti z aplikácie nových zákonov o energetike  
a o regulácii sieťových odvetví po pol roku?“

Panelová diskUZe: 

n  Moderátor: Mgr. Michal Hudec, CEO a analytik, energy analytics
n  Úvodná prezentácia: jUdr. igor Zbojan, Ph.d.,  

hlavný štátny radca, Ministerstvo hospodárstva SR

Panelisti: 

n  Mgr. rastislav Hanulák, partner, Capitol Legal Group
n  ing. richard růžička,  riaditeľ Odboru regulácie plynárenstva,  

Úrad pre reguláciu sieťových odvetví
n  Mgr. Martin sliva, projektový koordinátor, OKTE
n  ing. tomáš Šipoš, expert regulácie, Západoslovenská energetika
n  jUdr. igor Zbojan, Ph.d., hlavný štátny radca, Ministerstvo hospodárstva SR



otáZky Pre Panel:

n  identifikácia hlavných legislatívnych zmien v období od leta 2012 (hlavné 
zmeny, ich charakter, prvé skúsenosti s aplikáciou v praxi)

n  aktualizácia základných koncepčných dokumentov v gescii Ministerstva 
hospodárstva sr (medzi nimi predovšetkým energetická politika sr)

n  nové energetické zákony a nové pravidlá trhu: Plnenie vzťahov účastníkov 
trhu s elektrinou voči organizátorovi trhu okte, a.s. (odovzdávanie dát 
do budúceho centrálneho dátového skladu, s tým spojené úlohy a procesy, 
termíny a iné legislatívne povinnosti)

n  oZe: otázka nastavenia mechanizmu podpory – tarifa za prevádzku 
systému, príprava modelu vytvorenia centrálneho výkupcu, plus budúca 
novelizácia zákona 309/2009

n  Proces zmeny dodávateľa v praxi: proces podávania námietok, postavenie 
Úrso v tejto problematike (napr. vzťah Úrso k sťažnostiam zákazníkov, 
postavenie a kompetencie Úrso v tejto problematike, aktuálna hrozba 
pokuty pre alternatívneho dodávateľa a pod.)

n  Zhodnotenie 6 rokov od liberalizácie trhu, vplyv legislatívy a regulácie 
na vývoj trhu a vývoj cien energií a vyhliadky do budúcnosti (otázka: kedy sa 
konkurencia na trhu presunie od súčasnej „primitívnej“ cenovej konkurencie 
ku konkurencii služieb? ako tento želaný trend reflektuje alebo nereflektuje 
legislatíva?)

jUdr. igor Zbojan, Ph.d.  
hlavný štátny radca, Ministerstvo hospodárstva SR
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n  absolvoval právnické štúdium 
na Právnickej fakulte Univerzity 
Komenského, kde v roku 1994 
ukončil doktorandské štúdium 
so zameraním na obchodné 
a živnostenské právo

n  na Fakulte manažmentu Univerzity 
Komenského v Bratislave absolvoval 
postgraduálne štúdium pre oblasť 
práva Európskej únie

n  od roku 1997 spolupracuje 
s Obchodnou fakultou Ekonomickej 
univerzity v Bratislave, pôsobí ako 
externý spolupracovník na Katedre 
obchodného práva

n  od roku 2010 pôsobí 
na Paneurópskej vysokej 
škole v Bratislave s profiláciou 
medzinárodné obchodné právo

n  od roku 1995 pracuje 
na Ministerstve hospodárstva 
Slovenskej republiky (na úseku 
všeobecnej legislatívy, neskôr 
energetickej legislatívy)

n  pôsobil aj ako člen rady expertov 
Inštitútu konkurzného práva

n  o aktuálnej energetickej legislatíve 
Ministerstva hospodárstva SR 
informuje na konferenciách 
a seminároch odbornú verejnosť, 
publikuje tiež v oblasti zahraničnej 
obchodnej politiky, ako člen 
Klubu ekonómov a absolvent 
postgraduálneho štúdia 
medzinárodného marketingu, 
ďalej publikuje vo viacerých 
energetických periodikách so 
zameraním na elektroenergetiku, 
plynárenstvo, resp. podporu 
obnoviteľných zdrojov 
z legislatívnych aspektov
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Mgr. Martin sliva 
projektový koordinátor, OKTE
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n  Absolvent Ekonomickej univerzity 
v Bratislave, Obchodná fakulta

n  Odborné školenia zamerané 
na reguláciu v energetike absolvoval 
na Florence School of Regulation 
a Barcelona GSE.

n  Regulácií v energetike sa venuje  
od roku 2007

n  V súčasnosti pôsobí v spoločnosti 
Západoslovenská energetika, a.s. 
na pozícii experta regulácie. 

ing. tomáš Šipoš
expert regulácie, Západoslovenská energetika
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ii. blok
 

Ťažba, doprava 
a dodávka ropy 

a zemného 
plynu

Motto:

„Aké sú výhľady dodávok plynu a ropy prostredníctvom  
súčasných a nových prepravných trás?“

Panelová diskUsia: 

n Moderátor: ing. ján klepáč, MgbM,  výkonný riaditeľ, Slovenský plynárenský 
a naftový zväz

n  Úvodná prezentácia – ing. ján klepáč, MgbM,  výkonný riaditeľ, Slovenský 
plynárenský a naftový zväz

Panelisti: 

n  Mgr. Peter kučera, obchodný riaditeľ, NAFTA
n  ing. richard růžička,  riaditeľ Odboru regulácie plynárenstva,  

Úrad pre reguláciu sieťových odvetví
n  ing. Milan sedláček, Ph.d., vedúci stratégie a regulácie, eustream
n  ing. aleš soukup, expert v rafinérskom priemysle
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otáZky Pre Panel:

n Napriek predpovediam Medzinárodnej energetickej agentúry (IEA) zemný 
plyn stráca svoju pozíciu v energetickom mixe mnohých európskych krajín. 
 o Zmráka sa nad zemným plynom v Európe alebo je pokles jeho spotreby 
len prechodným javom? 
 o Potrebuje zemný plyn „Gas Advocacy“? 
n Spoločný európsky trh s plynom – je to len sen alebo blízka skutočnosť? 
 o Integrácia plynárenských trhov v strednej Európe. 
 o Je možné odstrániť závislosť na dovoze ruského zemného plynu? 
n Plynárenská infraštruktúra jestvujúca i plánovaná. Prepravné trasy zemného 
plynu v strednej Európe. 
 o Stáva sa prepojenie NORD STREAM – OPAL – GAZELA 
Interkonektorom sever - juh I? 
 o Vplyv Nord Streamu na prepravné kapacity EUSTREAM a Net4gas. 
 o Interkonektor sever – juh II (Swinoujscie – Omišalj) a v rámci neho 
stavba prepojovacích plynovodov SK – H a SK – PL.
 o A čo South Stream a Nabucco West? 
 o Ako funguje systém GATRAC? 
n Podzemné zásobníky zemného plynu vo Viedenskej panve, spolupráca alebo 
konkurencia?
 o Pozícia Slovenska, nové zásobníky (Gajary báden, príp. Ptrukša). 
 o Úloha slovenských zásobníkov v Interkonektore II, ponúkané produkty. 
n Prioritné koridory pre dodávky ropy v strednej a východnej Európe. 
 o Necháme ropovod DRUŽBA „vyschnúť“? 
n Otázky SoS (bezpečnosti dodávok) zemného plynu i ropy.
n Zemný plyn a obnoviteľné zdroje energie (transitive fuel or fuel of choice)?
n  Prináša implementácia 3. energetického balíčka EÚ Slovensku viac výhod 

alebo škôd?“

n  V roce 1974 ukončil Elektrotechnickú 
fakultu SVŠT 

n  Do r. 1990 pracoval v rôznych 
manažérskych pozíciách v Naftovom 
a plynárenskom priemysle /
predchodca SPP, a.s./.

n  Do r. 2001 pôsobil v rôznych 
politických funkciách v rámci 
slovenského parlamentu a Kancelárie 
prezidenta SR. 

n  V rokoch 2001 až 2007 bol 
podpredsedom Úradu pre reguláciu 
sieťových odvetví a podpredsedom 
Regulačnej rady.

n  V r. 2009 ukončil masterské štúdium 
plyn. manažmentu v Groningene /
Holandsko/.

 

ing. ján klepáč, MgbM 
výkonný riaditeľ, Slovenský plynárenský a naftový zväz
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n  Je absolventom Právnickej fakulty 
Karlovej univerzity v Prahe. 

n  V spoločnosti NAFTA a.s. pôsobí 
od roku 2006, od novembra 2010 
zastáva pozíciu riaditeľa úseku 
obchodu a marketingu. Zúčastňuje 
sa dôležitých obchodných 
projektoch, sleduje trhové možnosti 
a venuje sa rozvoju nových 
obchodných stratégií. 

n  Súčasne vedie a riadi obchodný 
tím a zohráva kľúčovú úlohu vo 
vyjednávacom procese s domácimi 
a zahraničnými zákazníkmi v rôznych 
oblastiach plynárenského trhu. 

 

Mgr. Peter kučera 
obchodný riaditeľ, NAFTA
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n  Začal pracovať v plynárenstve 
v roku 1994, v tom čase v divízii 
Slovtransgaz spoločnosti SPP. 
Odvtedy zastával viaceré pozície 
v oblasti prepravy plynu. Okrem 
iného zodpovedal a riadil procesy 
uzatvárania zmlúv na prepravu 
a prístup do prepravnej siete, 
key accounting so zákazníkmi 
a implementáciu prístupu tretích 
strán do prepravnej siete vrátane 
tvorby tarifného systému pre 
prepravu plynu.

n  V súčasnosti riadi stratégiu 
a reguláciu spoločnosti eustream, 
ktorá je prevádzkovateľom 
prepravnej siete zemného 
plynu na území SR, objemom 
prepravy jedného z najväčších 
prevádzkovateľov prepravnej siete 
v EÚ. 

n  Okrem toho reprezentuje eustream 
pri záležitostiach stratégie 
a regulácie prepravy plynu 
v medzinárodných organizáciách 
ako je IGU a ENTSOG. 

 

ing. Milan sedláček, Ph.d. 
vedúci stratégie a regulácie, eustream
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n  Vystudoval Vysokou školu chemicko-
technologickou v Praze, kde získal 
v roce 1989 doktorát v oboru 
chemické a energetické zpracování 
paliv. 

n  Pracoval nejprve na Federálním 
ministerstvu pro strategické 
plánování, poté pro společnost 
Agip Československo/Agip Česká 
republika (dnes Eni Česká republika) 
a následně pro společnost ČESKÁ 
RAFINÉRSKÁ, a.s., Litvínov 
(pracoviště Kralupy n. Vlt.). 

n  V rámci své profesní kariéry se 
podílel na přípravě privatizace a 
vstup zahraničních investorů do 
českých rafinérií, vytvoření brandu 
Česká rafinérská a na přechodu 
ČESKÉ RAFINÉRSKÉ z výrobně-
obchodní na processingovou 
rafinérii. 

n  Je autorem řady odborných 
publikací a článků. 

n  Dnes působí jako poradce, 
externě spolupracuje s Českou 
asociací petrolejářského průmyslu 
a obchodu, s Vysokou školou 
chemickou-technologickou  
a s PRO-ENERGY magazínem.

ing. aleš soukup, csc.  
expert v rafinérském průmyslu
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1. Zásobovaní ropou – energetická bezpečnost

ČR využívá ropovod Družba z RF přes několik transitních zemí a ropovod ILK 
z Terstu přes Ingolstadt/Vohburg do CTR u Nelahozevse. Provozovatelem obou 
ropovodů je státní společnost MERO ČR. Podíl přepravené ropy ropovodem Družba 
postupně stoupá. Ropovodní cestou TAL/IKL se přepravují také ruské sirné ropy 
a další těžké ropy pro zpracování v rafinérii Litvínov (rafinérie Kralupy zpracovává 
nízkosirné ropy). Tento systém poskytuje dostatečnou úroveň bezpečnosti 
dodávek.

2. Srovnání českého a slovenského trhu ropou a pohonnými hmotami.

Toto srovnání vykazuje řadu zásadních rozdílů, přičemž ne všechny rozdíly jsou 
příznivé pro ČR, zejména :

A. Českému trhu chybí lídr, kterého má Slovensko ve Slovnaftu.
Pozice Benziny mezi čerpacími stanicemi je víceméně srovnatelná s ostatními 
velkými sítěmi jako jsou Shell, Eni, OMV, případně Čepro a Slovnaft. Tito všichni 
čelí mimořádnému cenovému tlaku subjektů, které zobchodovávají produkt 
dodávaný tzv. šedou ekonomikou (viz. níže). 
Pozice České rafinérské přestala být dominantní po přechodu na processingovém 
uspořádání, kontinuálním růstu dovozů, vlivem tzv. šedé ekonomiky (daňové úniky 
a pančování produktů) a po prodeji majoritního státního podílu společnosti PKN 
Orlen při totální ztrátě kontrolní role státu v rafinérském průmyslu.
Nadějí zvratu tohoto trendu chce být vznik státního energetického holdingu 
sloučením státních podniků (100%) MERO a Čepro a následný nákup podílu 
v České rafinérské, resp. Unipetrolu (Zde se jedná o koupi toho co bylo v minulém 
desetiletí prodalo).   

B. České subjekty působící na trhu zpracování ropy a prodeje ropných produktů 
čelí významným ekonomickým problémům

OVLIVNěNýM PRIMÁRNě EKONOMICKOU KRIZÍ:
n klesající spotřeba benzínu a stagnující spotřeba motorové nafty
OVLIVNěNÉ SPECIFICKY ČESKýMI PODMÍNKAMI:
n nadprůměrný počet čerpacích stanic registrovaných v ČR (6.500 
provozovaných čerpacích stanic)
n vysoká spotřební daň, zejména u motorové nafty, podvazuje spotřebu 
a čerpání subjektů transitní dopravy
n tzv. šedá ekonomika, zde se jedná jak o daňové úniky při neplacení DPH v tzv. 
řetězových obchodech, kdy některá součást řetězce, který si přeprodává produkt, 
neodvede DPH a zmizí (tzv. bílé koně). Dále se velké objemy produktu realizují při 
neodvedení spotřební daně, zejména při importu frakcí, které jsou deklarovány 
za produkty, které nejsou zatíženy spotřební daní. Počet subjektů obchodujících 
pohonnými hmotami (nejedná se o ty, které jen provozujíc čerpací stanice) dosáhl 
1600 a nadále stoupá. Proto vznikly iniciativy k boji proti daňovým únikům
n nízká úroveň obchodních marží je dána vysokou cenou ropy a vysokým 
směnným kurzem Kč k dolaru. V posledním období marže výrobců pohonných 
hmot a provozovatelů čerpacích stanic je nadále klesající.   

Je příslibem, že po přijetí nové legislativy a po vyčištění obchodování pohonnými 
hmotami od daňových úniků a jiných nelegálních a netransparentních operací, se 
prosadí subjekty dodržující legislativu. Vyšší příjmy a důvěra standardních tržních 
subjektů a jejich zákazníků umožní reinvestovat do odvětví a zajistit jeho stabilitu.
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iii. blok

emisné 
obchodovanie 
a ekologické 

aspekty výroby 
elektriny 

a tepla
Motto: 

„Akým smerom sa bude ubierať obchodovanie s emisnými kvó-
tami? Ako sú teplárne pripravené na sprísňujúce sa emisné 
limity?“

Panelová diskUsia

n Mgr. Milena geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
n  Úvodná prezentácia – ing. Miroslav Mikovec,  Odbor monitorovania emisií a 

kvality ovzdušia, SHMÚ
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Panelisti:

n  ing. Miroslav Mikovec,  Odbor monitorovania emisií a kvality ovzdušia, 
Slovenský hydrometeorologický ústav

n ing. roman Molin, vedúci stratégie, Energetika Třinec
n ing. Pavlína novotná, Msc., Carbon Sales Manager, Virtuse Energy
n Prof. ing. Ľubomír Šooš, Ph.d.,  dekan Strojníckej fakulty, Slovenská 

technická univerzita

otáZky Pre Panel:

n Kto sú najväčší znečišťovatelia ovzdušia na Slovensku? 
 o  Koľko emísií skleníkových plynov vypúšťajú slovenský priemysel a 

energetika v posledných rokoch?
n Čaká teplárenstvo revolúcia v oblasti primárnych zdrojov? 
n  Ako sa teplárenstvo vyrovnává s ekologickými požadavkami, zakotvenými v 

energetických smerniciach EU? 
n Aká je situácia v emisnom obchodovaní na Slovensku? 
 o  Aký je přebytek vydaných emisných kvót oproti skutočnosti jednotlivých 

rokov? 
n  EU stále podporuje zámery na ukladanie CO2  pod zem. Zabývá se slovenská 

veda a výzkum touto problematikou?
n Je trh s emisnými kvótami v Európe v koncoch? 
 o Existujú reálné možnosti jeho znovuzrodenia a efektívneho využívania? 
 o  Môže nastať prechod na energetiku bez emisií skleníkových plynov? Je 

to iba fikcia, alebo to je realistická možnosť?
n Aké sú doterajšie výsledky obchodovania s emisnými kvótami? 
 o  Aký vplyv na výšku vypúšťaných emisií má emisné obchodovanie a aký 

hospodárska recesia a útlm priemyselnej výroby?
 o  Nebolo by efektívnejšie zavedenie uhlíkovej dane? Kto všechno by mal 

platiť uhlíkovú daň a ako by mala byť vysoká?
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n  absolventka Filozofické fakulty 
Karlovy univerzity v Praze 

n  od roku 1990 působila v Lidových 
novinách jako redaktorka 
a komentátorka, dále v časopise 
Týden a v týdeníku Ekonom 
(vydavatelství Economia) 

n  publikovala rovněž v dalších médiích 
včetně Českého rozhlasu 

n  v průběhu profesní kariéry 
se postupně specializovala 
na ekonomickou problematiku 
a v posledních deseti letech 
se zaměřila zejména na obory 
související s infrastrukturou, 
tj. energetiku, dopravu 
a vodárenství 

Mgr. Milena geussová
šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín



n  Študoval Európske rozvojové 
programy a environmentálne 
manažérstvo na Slovenskej 
poľnohospodárskej univerzite 
v Nitre. Časť štúdia absolvoval 
v zahraničí na  univerzite 
Wageningen v Holandsku. 

n  V súčasnosti pracuje 
ako sektorový expert pre 
energetiku na Slovenskom 
hydrometeorologickom inštitúte 
v Bratislave, odbore monitorovania 
emisií a kvality ovzdušia. Zaoberá 
sa reportovaním emisií skleníkových 
plynov  v rámci Národného 
inventarizačného systému. 

ing. Miroslav Mikovec
 Odbor monitorovania emisií a kvality ovzdušia,  
Slovenský hydrometeorologický ústav
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n  Je absolventem Vysoké školy 
chemicko-technologické v Praze.

n  Po skončení školy působil 1,5 
roku v menší firmě zabývající se 
plynovými zařízeními.

n  Od roku 1994 působí v společnosti 
ENERGETIKA TŘINEC, a.s., kde 
v průběhu 19 let zastával různé 
pozice od referenta technického 
rozvoje, ekologa společnosti až 
vedoucího chemické úpravny vod.

n  Od roku 2007 působí ve funkci 
vedoucího strategie společnosti.

 

ing. roman Molin 
vedoucí strategie, Energetika Třinec
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ing. Pavlína novotná, Msc.  
  Carbon Sales Manager, Virtuse Energy
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n  Absolvoval odbor Výrobné stroje 
a zariadenia na Strojníckej fakulte 
Slovenskej technickej univezity 
v Bratislave (1983), kde v roku 1991 
v rovnakom odbore získal aj titul Ph.D. 

n  Od roku 1989 pôsobí na Strojníckej 
fakulte STU v Bratislave, najskôr 
ako odborný asistent, neskôr ako 
zástupca vedúceho Katedry výrobnej 
techniky (od 1991) a vedúci katedry 
(2000 – 2007).

n  Od roku 2007 je dekanom 
Strojníckej fakulty STU, kde sa stal 
v roku 2009 profesorom v odbore 
Výrobná technika.

n  Je autorom mnohých vedeckých 
a odborných publikácií, patentov  
a článkov. 

n  Dlhodobo sa venuje zhutňovaniu 
biomasy a nakladaniu s odpadmi.

n  Je podpredsedom dozornej 
rady Recyklačného fondu, 
členom viacerých Vedeckých 
rád, prípravných výborov 
medzinárodných konferencií 
a redakčních rád časopisov.

 

Prof. ing. Ľubomír Šooš, Ph.d.  
dekan Strojníckej fakulty, Slovenská technická univerzita
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iv. blok

komunálny 
energetický 

management  
Motto:  

„Aké sú alebo majú byť vzťahy medzi obciami a energetikou?“

Panelová diskUsia

n  Moderátor: ing. stanislav janiš, konateľ, ENJA
n Úvodná prezentácia – ing. stanislav janiš, konateľ, ENJA

Panelisti:

n ing. ladislav gunčaga, expert regulácie, Západoslovenská energetika
n ing. július jankovský, Ph.d.,  člen prezídia, Asociácia priemyselnej ekológie 

na Slovensku
n ing. & ing. florian Margan, Ph.d.,  odpovedný zástupca, Holding Slovenské 

elektrárne
n doc. ing. stanislav Mišák, Ph.d.,  Fakulta elektrotechniky a informatiky, 

Vysoká škola báňská – Technická univerzita 
Ostrava

n ing. juraj vechter, Združenie slovenských spotrebiteľov



otáZky Pre Panel:

n  Je výhodou alebo skôr kompikáciou pre obciemi, ak sú v nich umiesnené 
zariadenia na výrobu elektřiny a/alebo tepla?

	 o  Aké sú prínosy umiestnenia výrobní na území mest a obcí?
	 o  Čo sú hlavné komplikácie umiestnenia výrobní na území mest a obcí?
n  Akým spôsobom sa pripravujú zásady zásobovania mest a obcí jednotlivými 

formami energie?
	 o  Sú preferované niektové primárne zdroje energie pri zásobovaní obcí 

energiou? Ak áno, tak ktoré a prečo?
	 o  Akým spôsobom je plánovaný rozvoj a rekonštrukcie energetických 

sústav a sietí na území obcí?
	 o  Ak sú na území obcí priemyselné parky, prispievajú k zlepšeniu 

zásobovania obcí energiou, alebo naopak?
n  Budú do budúcnosti prevažovať energeticky sebestačné obcie (vrátane 

ostrovných prevádzok), alebo budú prevažovať centralizované systémy 
zásobovania energiou?

	 o  Aké sú možnosti a kritické faktory pre vznik energeticky sebestačných 
obcií?

	 o  Akú úlohu pri rozhodovaní o vzniku/zahájení projektu vzniku 
sebestačných obcií hrajú dostupné primárne zdroje?

n  Energetické zariadenia emitujúce emisie ovplyvňujú životné prostredie na 
území obcí. Akým spôsobom sú riešené emísie pri centralizovanom alebo 
decentralizovanom systéme vykurovania?
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n  Je absolventom Stavebnej fakulty 
Technickej univerzity v Košiciach 
a Ústavu súdneho inžinierstva 
Žilinskej univerzity.

n  Pôsobil v Univerzitnej nemocnici  
v Martine v pozícii námestníka,  
v Meste Martin v pozícii prednostu 
úradu. 

n  Bol poslancom NR SR, predsedom 
výboru pre hospodárstvo, výstavbu 
a dopravu. Podieľal sa na príprave 
a schvaľovaní najmä legislatívy  
v oblasti  energetiky, teplárenstva, 
obnoviteľných zdrojov energie 
a regulácie. 

n  Dnes je spoločníkom a konateľom 
spoločnosti ENJA. 

n  Aktívne sa zúčastňuje odborných 
konferencií najmä v oblasti 
energetiky.

 

ing. stanislav janiš  
konateľ, ENJA
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n  Vyštudoval na Elektrotechnickej 
fakulte Slovenskej vysokej školy 
technickej v Bratislave, odbor 
Silnoprúdová elektrotechnika – 
Výroba, rozvod a využitie elektrickej 
energie.

n  Pracoval najmä v organizáciach 
zaoberajúcich sa projektovou 
prípravou elektroenergetických 
zariadení, na Úrade pre reguláciu 
sieťových odvetví – Odbor regulácie 
elektroenergetiky.

n  Momentálne pracuje na pozícii 
expert regulácie v spoločnosti 
Západoslovenská energetika, a.s.

ing. ladislav gunčaga
 expert regulácie, Západoslovenská energetika



PRO-ENERGY: FÓRUM 2013 

Ladislav Gunčaga - Tomáš Šipoš 
11.-12.4. 2013, Štrbské Pleso 

2 

Obsah 

1. Hlavné determinanty energetického mixu SR 2012+ 

2. Porovnanie vybraných ukazovateľov EÚ a SR 

3. Smerovanie slovenského trhu s elektrinou 

4. Záver 
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3 

Hlavné determinanty energetického mixu SR 2012+ 

       

 Surovinový, prírodný , technický a ľudský potenciál SR 

 Ciele EÚ v energetike a ochrane klímy 

 „20-20-20 do roku 2020“ 

 Cestovná mapa 2050 

 Nízkouhlíková stratégia EÚ pre rok 2050 

 Biela kniha o doprave  

 Očakávaný vývoj hospodárstva 
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Porovnanie vybraných ukazovateľov EÚ a SR 

       

EÚ SR 

Energetická 
závislosť 

53,7 % 64,7 % 

Energetická 
náročnosť hosp. 

151 kgoe/1000€ 371 kgoe/1000€ 

CO2 intenzita 
konečnej spotreby 
energií voči r. 2000 

93 % 90 % 

Podiel OZE na 
hrubej konečnej 
spotreby energie 

12,5 % 9,8 % 

1. Pozn.: Energetická závislosť – údaj Eurostat za rok 2010; Energetická náročnosť hospodárstva – údaj Eurostat, priemer 2008-2010; Podiel OZE na hrubej 
konečnej spotrebe energii – údaj Eurostat za rok 2010, CO2 intenzita konečnej spotreby energii – údaj Eurosta za rok 2010 
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Smerovanie slovenského trhu s elektrinou 

       

1. Najmä: Roadmap 2050, Nariadenie EÚ o integrite a transparentnosti energetického trhu (REMiT), Smernica o ochrane práv zákazníkov, pripravovaný 
tzv. infraštrukturálny balík EÚ a smernica o energetickej efektívnosti 

Udržateľnosť 

Dostupnosť Bezpečnosť 
 Postupná zmena spôsobu fungovania trhu – 

decentralizácia výroby, inteligentné sústavy 

 Posilnenie právomocí a kooperácie nezávislých 

regulačných orgánov 

 Koordinovaný rozvoj energetiky EÚ¹ 

 Posilnenie tlaku na integráciu národných trhov  

 Posilnenie ochrany práv zákazníkov 

 

6 

Záver 

 Bezpečnosť, spoľahlivosť a plynulosť dodávok sú bezpodmienečnými predpokladmi 

fungovania trhu s energiami a hospodárstva 

 Stabilné a transparentné prostredie je zárukou ďalšieho rozvoja 

 Stanovené ciele sa majú dosahovať rozvážnym a racionálnym spôsobom rešpektujúc 

princíp nediskriminácie 
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ing. július jankovský, Ph.d. 
 člen prezídia, Asociácia priemyselnej ekológie  
na Slovensku
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doc. ing. stanislav Mišák, Ph.d.  
 Fakulta elektrotechniky a informatiky,  
Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava
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ing. juraj vechter
Združenie slovenských spotrebiteľov
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v. blok

exkursia  
v aquaparke 

gino Paradise 
bešeňová 

PrednáŠka s diskUsioU 

n technické a ekonomické aspekty rozvodov energie v objektu aquaparku
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M A G A Z Í N

M A G A Z Í N

 ELEKTROENERGETIKA  TEPLÁRENSTVÍ 
 ROPA  UHLÍ  PLYN  EKOLOGIE
 ALTERNATIVNÍ ZDROJE ENERGIE 

MAGAZÍN 
PRO VRCHOLOVÉ MANAŽERY, 

INVESTORY A POLITIKY,
KTEŘÍ URČUJÍ 

PERSPEKTIVY ENERGIE

www.pro-energy.cz


